
PROCÉS PARTICIPATIU SOBRE EL NOU SISTEMA DE RECOLLIDA DE RESIDUS A SANT VICENÇ DELS HORTS 

 

BARRI DE LA FONT DEL LLARGARUT. 21 de març de 2023, Associació Veïnal Font del 

Llarguerut. 

Essent les 18:20h del dia 21 de març de 2023 s’inicia l’obertura de portes a la sessió previ 

registre de les persones participants. 

Assistents: 7 

Benvinguda i presentació 

La Regidora Paqui Capellades dona la benvinguda i agraeix la participació a les persones 

assistents. 

Seguidament, Yolanda Martín, Cap de Participació i Convivència de l’Ajuntament de Sant 

Vicenç dels Horts dona la benvinguda i agraeix la participació a les persones assistents. 

Seguidament fa una explicació del context que ha motivat la realització del procés participatiu 

sobre el nou sistema de recollida de residus. 

Presentació Tècnica 

La consultoria ENTORNa3 realitza l’explicació tècnica tant del procés participatiu com dels 

dos sistemes de recollida que es proposen. L’explicació es centra en els següents punts: 

 Fases del procés participatiu 

 Context 

 Sistemes de recollida proposats: contenidors tancats i porta a porta 

 Enquesta disponible a la plataforma web de participació 

Dinàmica participativa 

Degut a la manca d’espai per fer grups de treball i a la baixa assistència de participants a la 

sessió, es decideix realitzar l’activitat participativa en plenari. En ella es realitzen preguntes 

concretes per cada un dels dos sistemes de recollida proposats i es recull l’opinió de les 

persones participants (en forma de votació a mà alçada) de cara a l’elaboració de l’informe 

final del procés participatiu. 

Torn de paraules 

Es recullen els següents comentaris i respostes: 

Es pregunta quantes targetes i clauers es donaran per llar. 

 Es respon que normalment es donen 2 unitats i hi ha la possibilitat d’habilitar 

l’aplicació del mòbil que també permet l’obertura del contenidor. 

Es pregunta si realment cal separar els residus a les llars. Pensa que si s’invertissin suficients 

recursos, aquesta tasca es podria realitzar directament a planta. 

 Es respon que depèn del residu que es dipositi conjuntament, es malmet tot el 

material. Per exemple, si es barregen paper i restes de menjar, el paper es taca i ja no 

es pot reciclar. També, si es barreja vidre amb restes de menjar, el vidre trencat és 

impossible separar-lo de les restes de menjar que s’haurien de compostar. L’ideal seria 

separar tot per material, però és impossible. En el seu moment es van escollir 
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aquestes 5 fraccions per simplificar. Es recorda als assistents que si tenen interès per 

saber com funcionen les plantes de gestió de residus, aquestes es poden visitar. 

Es pregunta si amb la configuració del barri, els camions que vinguin a recollir els residus porta 

a porta podran passar. 

 Es respon que justament en aquest barri realitzar un porta a porta seria gairebé 

impossible. 

Es pregunta si la targeta per obrir els contenidors seria igual pels habitants de tot el municipi o 

només pels del barri. 

 Es respon que els contenidors tancats poden tenir múltiples versions. Es poden 

restringir a un sol barri o no. S’ha de veure quina opció és millor o pitjor pel municipi. 

No hi ha res decidit, però el sistema ho permet. 

Es comenta per part del veïnat que si el contenidor està ple i no es té accés a cap altre hi 

podria haver molt abandonaments. 

Es pregunta on estaran els contenidors, si es mantindran les mateixes ubicacions. 

 Es respon que en principi sí. Si en calen més, s’ha de buscar la millor ubicació. 

Comenta el veïnat que els camions no poden entrar i, per tant, no es poden posar més bateries 

en la ubicació on proposava l’Ajuntament fa un temps.  

 L’ajuntament comenta que caldrà buscar una solució. 

Es recull l’aportació sobre la dificultat de separar i emmagatzemar l’orgànica amb el porta a 

porta. 

Es pregunta quants cubells es donen amb el porta a porta. 

 Es respon que es dona un cubell per l’orgànica i potser un multifracció. Són els que es 

treuen al carrer, no els que s’utilitzen per emmagatzemar els residus a casa. A més, 

s’aprofita per comentar que hi ha la possibilitat que es pugui treure una mica més de 

volum a part del cubell. Això s’haurà de decidir si s’escull aquesta opció de recollida. 

Es pregunta quines fraccions quedaran tancades. 

 No se sap. Un cop es tanqui el procés participatiu es realitzarà un informe, que serà 

públic, i es farà una sessió de retorn després de les eleccions. En aquesta sessió 

s’informarà dels resultats obtinguts i de les preferències de la ciutadania que ha 

participat. Amb tota la informació, l’ajuntament establirà com serà el nou servei de 

recollida, intentant respectar al màxim les preferències de la ciutadania. 

 Es recorda que tota la informació del procés i els documents que es van generant, com 

les actes de les sessions, es poden consultar al web de l’Ajuntament i la ciutadania en 

pot anar fent seguiment. 

Es pregunta per quan està prevista la implantació del nou sistema. 

 Es respon que a l’abril es farà el balanç del procés. El retorn es farà passat eleccions. 

Després es faran els plecs, que solen tardar aproximadament un any en elaborar-se. 
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Un cop es posi en marxa el nou servei, es podrà implantar el nou sistema. 

Aproximadament 2 anys. 

Es dona per acabada la sessió a les 19:35h. 

 

 

 


